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Goran Zubac, direktor
Dr`avne agencije za istrage i
za{titu (SIPA), dao je eksklu-
zivni intervju za „Dnevni
avaz“ nakon jedne od na-
jve}ih akcija protiv organizi-
ranog kriminala i korupcije
u BiH. Zubac najavljuje da
}e ova agencija nastaviti ra-
diti svoj posao te da pri tome
ne}e biti nedodirljivih. On
isti~e da je to najbolje poka-
zala posljednja akcija.

- SIPA radi po svim pita-
njima iz svoje nadle`nosti, a
poseban nam je prioritet bo-
rba protiv organizovanog kr-
iminala, finansijskog krimina-
la, terorizma i korupcije. Ra-
di se o ogromnom broju pre-
dmeta na kome su anga`ova-
ni svi na{i potencijali. Kada
sam postavljen na du`nost, pr-
ije godinu, obe}ali smo da
}emo dati najve}e akcije u
BiH i to se sada po~inje ostva-
rivati - ka`e Zubac.

Poznata imena 
Kako mo`ete potkrije-

piti tu svoju tvrdnju?
- Pokrenuli smo najve}u

operativnu akciju „Lutka“ u
oblasti organizovanog krimi-
nala. Mislim da smo do sada
realizovali oko 30 posto plana
te akcije i rasvijetlili smo ve}
12 ubistava i jedno ubistvo u
poku{aju, najve}u plja~ku do
sada. I idemo dalje. 

Najve}a akcija u oblasti
finansijskog kriminala su
„Boss“, „Panama“, a bit }e ih
i jo{. I tu }e biti vrlo konkr-
etnih aktivnosti i javnost }e
vidjeti da smo dosljedni, da
istinski mislimo da se
obra~unamo s kriminalom i
korupcijom i da ni tu ne}e
biti nedodirljivih. Osujetili
smo neke teroristi~ke akti-
vnosti, za {ta smo dobili i pr-
iznanja FBI-ja. Sada smo

napravili najve}u akciju iz
oblasti organizovanog kri-
minala i korupcije. 

Govorite o hap{enju
Budimira i saradnika? 

- Tako je! I nije samo Bu-
dimir. SIPA je podnijela ogr-
oman broj izvje{taja o po~inje-
nom krivi~nom djelu iz obla-
sti korupcije protiv dr`avnih
javnih preduze}a, odgovornih
lica, protiv ministarstava, mi-
nistara, njihovih zamjenika i
pomo}nika... Sve su to visoke
poznate li~nosti. Tu`ila{tvo
sada rje{ava te prijave, a radi
se o obimnim finansijskim
istragama. Samo u nekoliko
mjeseci pro{le godine podni-
jeli smo nekoliko izvje{taja o
pranju novca „te{kih“ vi{e
od 30 miliona KM. U izvje{ta-
jima su navedena i imena
odgovornih lica. Nastavlja-
mo dalje i nema stajanja. 

Koje su to osobe? 
- O imenima ne bih govo-

rio. Ono {to `elim re}i je da
radimo i da nismo umorni.
Narodskim rje~nikom kaza-
no - ko je krao, odgovarat }e,
pa ma kako se zvao i na ko-
joj poziciji bio. Nama je bi-
tno, to je na{a zakletva, na{a
obaveza i na{ na~in rada - str-
iktno po{tivanje zakona.
Ne}e biti niti ima dirigova-
nih istraga, a ne}e se ni kri-
vci mo}i izvu}i. 

[ta ste konkretno ura-
dili u operaciji „Lutka“, a
rekli ste da je oko 30 posto
planiranih aktivnosti iz te
akcije realizirano?

- „Lutka“ }e se raditi jo{
najmanje dvije godine. Ra-
zbili smo jednu organizova-
nu grupu, sada se okre}emo
prema drugoj i tre}oj. Tu
imamo ekipe Darka Eleza,
@drale i jo{ nekih. Ali, pusti-
te da prvo uradimo, pa da
pri~amo. Kada se, za dvije
godine, suo~imo s javno{}u,
onda mislim da }emo mo}i
re}i da je to bila najve}a

akcija protiv organizovanog
kriminala u cijelom regionu.
Ponavljam - ni{ta ne}e osta-
ti nerazja{njeno! Morat }e se
otkriti i ko su izvr{ioci, ko
nalogodavci i koji su motivi.
I pokazat }e se da sve {to ra-
dimo nije parada za javnost,
ve} istinska borba protiv kr-
iminala. 

Nestaje novac
„Boss“ i „Pana-

ma“, kakvi su konkr-
etni u~inci tih akcija?

- Nije pitanje koliko
je bud`et BiH o{te}en u
ovom momentu. Akci-
ja traje i ona jeste
slo`ena i obimna. No,
mogu re}i da je, ~im je
akcija po~ela, u bud`et
BiH stiglo dodatnih
30 miliona KM priho-
da od PDV-a na te-
kstil. I to je samo
djelimi~an podatak.
Ali pokazuje da je
bilo efekta. „Pana-
ma“ je ve} do sada
pokazala i to smo
dokumentovali da
je bud`et BiH
o{te}en za nekih 9
miliona KM. @elim
ista}i da je u obje
akcije jasno ustano-
vljen na~in rada kri-
minalnih grupa. Po-
gledajte ovaj slu~aj: BiH,
Federacija tra`e nekih 70 mi-
liona KM od MMF-a da bi
zakrpili bud`etske rupe. A mi
imamo jedno lice, u obliku
ministarstva, ili jednu grupu
koja je dr`avu o{tetila za to-
liko novca...

Mislite na Lijanovi}e?
- Nisam ni{ta rekao. Ali,

evo, izgleda vi, pa i svi u BiH,
prepoznajete {ta se radi i {ta
se de{ava. Gra|ani moraju
biti strpljivi. Mi idemo stu-
diozno i svi koji su u~estvo-
vali u bilo kakvim krimina-
lnim aktivnostima moraju
biti privedeni, procesuira-
ni, bez obzira na kojoj pozi-
ciji bili. Tu dileme nema! 

Kroz razne oblike kri-
minalnog djelovanja grupa i
pojedinaca - u oblasti organi-
zovanog kriminala - napri-
mjer, uvoz zale|enog mesa,
vra}anje PDV-a, uvozu i
izvozu zlata, fiktivne firme -
nestaju ogromne svote no-
vca. Radi se o stotinama mi-
liona KM. Neka gruba pro-
cjena je da je u pitanju iznos
ravan bud`etu BiH. 

Jesu li na Vas utjecale

reakcije na hap{enje Budi-
mira? SDA to ocjenjuje
svojevrsnim „dr`avnim
udarom“, „politi~kim hap-
{enjem“...

- Moram re}i da su to glu-
posti! A gluposti se ne kome-
ntari{u. Mi radimo profesi-
onalan posao, dr`e}i se stri-

ktno slova zakona. Sva-
ko ima pravo da ko-
mentari{e {ta ho}e.
Tako i stranke. 

Ovdje se, dakle,
ne radi ni o ka-
kvom „dr`avnom
udaru“ niti je ova
akcija po defini-
ciji to, ma koliko
se nekakvi kva-
zistru~njaci upi-
njali da doka`u
da jeste. Ovdje
se radi o vlada-
vini zakona i
~istom polici-
jskom poslu.
Mnogima bi
bilo mnogo
pametnije da
se okane ko-
mentarisanja.
Ovdje nema
nikakve zavje-
re. Radi se s ka-
ntonalnim i
dr`avnim tu`i-
la{tvom. Uklju-

~ene su sudije
za prethodni po-
stupak kantona-

lnog i dr`avnog su-
da. Uklju~en je ogro-
man broj istra`itelja.
Mogu re}i da mnogi
koji su se sad isturili
ne brane Budimira
nego brane sebe! 

Za{to? 
- Mislim da po-

stoji strah od toga
{ta je sljede}e i {ta
}e SIPA uraditi. A
sljede}e je da na-
stavimo ovo {to
sad radimo. Ko je
krao - odgovarat
}e...

A takvih
ima i u SDA,
koja, uosta-
lom, i brani
Budimira?

- Mene ne
zanima ko je u
kojoj partiji.
Uostalom, i sada

smo dokazali da
nas ne zanima ko
je na kojoj pozici-
ji i u kojoj partiji.

Neko se ogrije{io o
zakon i za to mora

odgovarati. 

Postoje li za Budimira
nepobitni dokazi za ovo
{ta mu se stavlja na teret? 

- Pa niko ne ide grlom u
jagode! ^im su tu`ioci BiH
i kantonalni tu`ioci dali ze-
leno svjetlo za akciju, sudije
odobrile pritvor, onda je ja-
sno da raspola`u dovoljnim
dokazima. Nemojte o~eki-
vati od mene da govorim o
konkretnim dokazima. 

Nikako da konkretno
odgovorite kada su Lija-
novi}i u pitanju... 

- Pazite, mi smo uradili
svoj posao, svoj posao zaje-
dno s nama radi Tu`ila{tvo...
Ako neko nije li{en danas, ne
zna~i da }e sutra biti na slo-
bodi. Pravda dolazi po svoje.

Radite li slu~aj „Hypo
banke“?

- U ovom momentu ne
bih govorio o konkretnim
predmetima. Vjerujte da se
radi na ogromnom broju pr-
edmeta. Svaki predmet koji
treba ili se radi ili }e se radi-
ti. Ako Austrija ka`e da su
imali {tetu, da je neko uzeo
32 miliona eura, neko }e
morati za to odgovarati.

Nema pritisaka
Imate li problema s po-

litizacijom aktivnosti
SIPA-e?

- Ne! Radimo na osnovu
dokaza, operativnih podata-
ka i, iznad svega, na osnovu
zakona. Nikada nisam imao
nikakvih problema, pritisa-
ka, niko ne mo`e re}i da
SIPA sada radi jedan pre-
dmet, a drugi je gurnula
ustranu... 

Nemate pritisaka? 
- Da! Niko nam ne suge-

ri{e {ta }emo ili ne}emo ra-
diti. 

Amerikanci Vam nisu
rekli da uhapsite Budimi-
ra, kako neko napisa ovih
dana?

- Ma to su gluposti! Ne-
ma ni govora. Niko, otkako
sam u SIPA-i, nije poku{ao
nametati ni{ta. Ni doma}i ni
stranci. Sa svima imamo ko-
rektne odnose, s Ameri~kom
ambasadom imamo odli~nu
saradnju, oni nam poma`u
na svaki na~in samo s jednim
ciljem - da radimo kako sa-
da radimo. Ipak, moram
izdvojiti izuzetnu saradnju
koju imamo s OSA-om. Sa
strancima pri~am samo o to-
me kako da SIPA bude ja~a.
I oni su izuzetno zaintereso-
vani da i SIPA bude jaka.
Dakle - nema diktata! 

INTERVJU  

- Na svim istragama,
uklju~uju}i i one usm-
jerene protiv kriminala i
korupcije anga`ovani su
vrhunski profesionalci, ne
samo SIPA-e ve} i drugih
institucija. Posebno ̀ elim
ista}i saradnju koju imamo
s Obavje{tajno-sigurno-
snom agencijom (OSA),
koja nam pru`a izuzetnu
podr{ku i pomo}, ka`e
Zubac. 

Dobra
saradnja 

sa OSA-om

- Nakon dolaska u
SIPA-u, rekli smo da treba-
mo preventivno djelovati da
ne bi do{lo do terorizma. U
javnosti se stvara dojam da
je broj terorista ogroman,
da su sve vehabije teroristi...
A nije tako! Nisu sve veha-
bije teroristi. 

Mada me|u njima ima
onih koji zagovaraju takav
na~in djelovanja. Ne bih
govorio koji je to broj ljudi.

Mislim da smo zajedni~kim
aktivnostima nas i OSA-e
izveli neke preventivne
aktivnosti. Naravno da u ja-
vnosti to i nije toliko za-
pa`eno, jer se, hvala Bogu,
nije ni desilo. No, pokaza-
li smo da mo`emo i tu dje-
lovati. Mislim da smo s
OSA-om imali tri akcije
koje su uspjele. Sve je doku-
mentovano i proslije|eno
nadle`nima - ka`e Zubac. 

Nisu sve vehabije teroristi

Goran Zubac, direktor Dr`avne agencije za istrage i za{titu

Pri~e o dr`avnom    
udaru su gluposti!

Mnogi koji su se sad isturili ne brane Budimira nego sebe Kriminalci godi{nje otmu od dr`ave jedan cijeli bud`et
Ako Austrija ka`e da su imali {tetu, da je neko uzeo 32 miliona eura, neko }e morati za to odgovarati

ZUBAC: 
„Lutka“ }e se 

pokazati kao najve}a 
akcija protiv kriminala 

u regionu


